
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Starajme sa o svoju dušu 

John Strelecky sa vo svojej knihe Kaviareň na konci sveta zamýšľa 

nad cestou k sebe samému. A kladie si okrem iného jednu zásadnú 

otázku: Prečo som tu? 

V tieto dni dovoleniek, oddychu máme aj my možnosť na chvíľka 

zastať z kolobehu všedných starostí a povinností, a vykročiť na 

inšpiratívnu cestu k sebe. Máme možnosť odstúpiť zo všetkého toho 

musím, malo by sa, toto nepočká, čo si o mne pomyslia... A možno sa 

len spýtať- Toto naozaj chcem? Musím alebo môžem? Chcem toto ja 

alebo sa to odo mňa len očakáva?  

Ľahko skĺzavame do poukazovania na druhých- Ten sa má ľahšie, 

tomu sa ľahko hovorí, keď to neurtobím ja, kto to spraví? Ukážte 

v tejto chvíli akoby na niekoho a všimnite si svoju vlastnú ruku. Keď 

na niekoho ukazujeme prstom, jeden smeruje hore akoby ,,výčitka´´ 

životu a zvyšné tri mieria priamo na nás. A tu sme trafili do čierneho. Lebo je to stále akosi len o mne 

samom a nie o tom druhom. A ešte o pocite vlastnej dokonalosti a nenahraditeľnosti. 

Áno, aj ty si môžeš dopriať oddych a chvíľu len tak byť. Áno, aj ty môžeš na malý okamih počas dňa 

pozerať sám/ sama na seba bez výčitiek. Áno, môžeš! A dokonca by si aj mal/ mala. Lebo aj ten druhý sa 

len rozhodol robiť niečo inak. Myslíš, že keď ty nebudeš pozerať na seba, bude na teba pozerať ten druhý? 

Ukazuje sa, že nie... Píšme scenár, buďme režisérmi a aj hlavnými postavami vo svojom vlastnom živote. 

,,A začnete žiť ako podľa scenára. Skončíte pri tomto predpísanom živote. Či máte dvadsať, päťdesiat alebo 

osemdesiat. Pokiaľ....Pokiaľ si nepoložíte otázku- Prečo som tu? A nenapíšete si nový, vlastný scenár. Taký, 

čo Vám umožní život, po akom túžite. Tak, ako chcete. A či práve to nie je zmyslom života? Je to len veľká 

hra. A jej zmyslom je nezabudnúť žiť tak, ako chcete žiť vy. Uvedomiť si, že to vy sami riadite hru, nie hra 

vás! Na chvíľu si postaviť vlastné ihrisko....´´ (úryvok z knihy Kaviareň na konci sveta) 

A aspoň na chvíľa sa hrať podľa vlastných pravidiel hry.  Majme pokojné a požehnané letné dni. 

Pavlovičová Tatiana 
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DOBROVOĽNÝ HASIČSKÝ ZBOR ŠÚROVCE INFORMUJE 
 

Hasičský deň 

Najprv padol návrh od dievčat zo žiackej školskej 

rady, či by sme vedeli spraviť nejaký hasičský deň v škole.  
Ten nápad sa nám veľmi zapáčil, tak sme sa na výbore 

dohodli, že im spravíme v škole hasičskú ukážku pre 

druhý stupeň. Termín 4.5.2022  bol úplne jasný, nakoľko 
v tento deň oslavujeme sviatok nášho patróna sv. Floriána.  

Na ukážke sa zúčastnili deti druhého stupňa.  

Najprv nás veliteľ Marek Martinkovič predstavil  

a privítal deti a pani učiteľky. Na ukážke sa zúčastnilo 
osem členov zboru. Mali sme tam aj zastúpenie našich 

starších členov - pána Ambruša a pána Horského. Ďalším 

členom bol  pán Kirsch, ktorý je zároveň aj 
profesionálnym hasičom v Seredi. Veliteľ ich oboznámil  

s našim zborom, predstavil im naše uniformy a našu 

hasičskú techniku. Následne vyzval pani učiteľky, aby sa 

rozdelili na tri skupiny a postupne sa striedali pri 
stanovištiach.  

Prvé stanovište bolo ukážka protipovodňového 

vozíka. Pán Martinkovič im vysvetlil, na čo sa používa a čo v ňom všetko je. Deti mu potom kládli otázky a on im 
všetko zodpovedal. Ďalším stanovišťom boli predmety a technika, ktoré sa používajú pri zásahu pri požiari. Tam robil 

prednášku pán Kirsch. Na tomto stanovišti sa deti zdržali najdlhšie a aj najviac otázok kládli nášmu profesionálovi.  

Posledným stanovišťom bolo Iveco Daily. Tu boli prítomní p. Štefánik, p. Horák a p. Adamec.  Na záver sme 
vyzvali troch žiakov Lilien Štefánikovú, Alexandru Adamcovú a Martina Šuleca, aby ukázali spolužiakom útok bez 

vody a skrátenú štafetu. Deti sa tomu potešili. 

Na záver sme si vyslúžili veľký potlesk. Akcia mala veľký úspech, tak sme sa s vedením školy dohodli na ďalšej 

spolupráci. 
A čo na to deti? Vyjadrenie žiačky Mii Bobákovej: 

4. mája naši hrdinovia – hasiči mali sviatok a tak ich Žiacka školská rada poprosila, či by zavítali aj do našej 

školy. Dobrovoľný hasičský zbor obce Šúrovce pozvanie prijal a priniesol nám ukázať rôzne druhy vybavenia. 
Žiaci si ho mohli poprezerať a aj vyskúšať. Povedali nám o svojej práci a žiaci sa dozvedeli nové zaujímavé 

fakty o ich výstroji a o tom, ako byť správnym hasičom od odborníkov. Naši spolužiaci nám ukázali menšiu 

ukážku, ako to vyzerá v akcii a na záver prebehla malá súťaž o tom, ktorá hadica je B a ktorá C. Žiaci sa mohli 
prihlásiť a odpovedať svojimi tipmi na túto otázku. Výhercovia, ktorí tipovali správne, vyhrali šiltovky alebo 

skladačku. Nakoniec nám urobili radosť sladkými pochúťkami a zapnutím hasičských majákov. Dobrovoľnému 

hasičskému zboru veľmi pekne ďakujeme, že sa podelili o svoje poznatky, a že z obyčajného dňa v škole sa stal 

jeden z tých výnimočných.  

V ten istý deň presne o 12:00 hod. si naši členovia zboru uctili sv. Floriána spustením majákov a zvukového 

znamenia. Urobili tak ako veľa iných profesionálnych ale aj dobrovoľných zborov po celom Slovensku. Je to vyjadrenie 
vďaky a úcty nášmu patrónovi a obetavosti všetkým, čo toto zamestnanie – poslanie vykonávajú. Patrí im za to obrovské 

ĎAKUJEM. 

Mgr. Anna Adamcová 
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Výstava v Štátnom archíve v Trnave 
 

Dňa 4.5.2022 sa konala výstava historických hasičských trojrozmerných dokumentov - vecí. Po výzve od 

riaditeľky Štátneho archívu v Trnave pani PhDr. Ragačovej sme sa zapojili a zapožičali sme im nejaké predmety na 

výstavu. Pani Ragačová si ich bola osobne vybrať u nás a odviezla si ich v špeciálnych obaloch, aby sa dokumenty 

nepoškodili. Bola nadšená, čo všetko sa u nás zachovalo. Máme dokonca zakladajúcu listinu nášho hasičského zboru 
z roku 1926. Zapožičala si od nás aj historickú pokladničnú knihu, uniformu z 50tich rokov, azbestový oblek,  

v ktorom sa niekedy hasil oheň, prvé guľaté razidlo nášho  zboru a veľa iných vecí. Ako poďakovanie nás pani 

riaditeľka pozvala na slávnostné otvorenie výstavy. Bolo to spojené aj s banketom. Slávnostného otvorenia sa 
zúčastnili aj župan Mgr. Jozef Viskupič, viceprezident DPO SR Ing. Zoltán Tánczos, PhD., riaditeľ OR HaZZ  

v Trnave plk. PhDr. Zoltán Takács, predseda ÚzO DPO SR Trnava  Jozef Vadovič.   

      Mgr. Anna Adamcová 
 

Stráženie hrobu 
  

Dobrovoľný hasičský zbor si dôstojne plní úlohu dobrovoľnej ochrany obce a aj občanov, ich majetku a životov 

pred požiarmi a živelnými pohromami. Ušľachtilým humánnym poslaním a obetavým pôsobením sa prezentuje  
v každodennom živote. Nezostáva len pri tradíciách, ako je plnenie si úlohy usporiadateľov a účasti pri konaní osláv 

Veľkého týždňa pri procesiách Božieho tela a Božského srdca. Tieto akcie boli z dôvodu pandémie Covid 19 

prerušené. Procesie a adorácie sa nekonali. Tohtoročné Veľkonočné obdobie bolo iné. Situácia po zdravotnej stránke 

(karanténa) nám dovolila vrátiť sa do „starých koľají“. Na Veľký piatok sme boli účastní sprievodu Krížovej cesty, 
ktorá sa konala ulicami obce. Zúčastňujeme sa ako priami účastníci, ale aj ako usporiadatelia. Členovia DHZ 

zabezpečujú plynulý chod sprievodu, ale aj bezpečnosť na ceste a križovatkách. Naši členovia  sa v uniformách 

zúčastňujú na adorácii pri Božom hrobe.  Vyvrcholením Veľkého týždňa je slávnosť Zmŕtvychvstalého Ježiša Krista, 
Veľkonočná vigília vzkriesenie.  Po slávnostnej svätej omši nasleduje sprievod so Sviatosťou oltárnou a sochou 

Zmŕtvychvstalého Ježiša Krista za neskorého večera ulicami obce. Tu opäť asistujú miestni hasiči ako účastníci ale aj 

ako usporiadatelia, ktorí zabezpečujú bezpečnosť a zdravie účastníkov.  
Hasičské poslanie si žiada celého človeka, jeho voľný čas, pracovité ruky, nápady, ale aj ochotu bez nároku na 

odmenu. Sme pripravení pomáhať v núdzi, nešťastí, pri ochrane majetku a zdravia. Toto všetko je zahrnuté v našom 

kréde, ktorého sa držíme: „BOHU NA SLÁVU, BLÍŽNEMU NA POMOC.“ 

        František Ambruš 
 

Jarné kolo súťaže Plameň 2022 
 

V apríli tohto roku sme obdržali mail  

s pozvánkou zúčastniť sa súťaže a naši „veľkí 
hasiči“ Radovan Štefánik a Richard Adamec 

sa rozhodli osloviť niektorých „malých 

hasičov“ so žiadosťou o spoluprácu. Slovo 
dalo slovo a začala sa drina a tréningy, na 

ktorých bolo aj kopec zábavy. Deti boli veľmi 

usilovné a rýchlo sa učili, behali, rozmotávali 
hadice, zapájali hadice, bola radosť pozorovať 

ako napredujú. Začiatkom mája sa zúčastnili 

naši najmenší – budúci hasiči na jarnom kole 

súťaže Plameň, ktorá sa konala 7.5.2022 vo 
Voderadoch. Zišla sa tu veľká konkurencia vo 

všetkých vekových kategóriách z celého 

kraja. Prípravkári bojovali s ďalšími piatimi 
družstvami a po parádnom výkone netrpezlivo 

čakali na konečné vyhodnotenie, ktoré 

prinieslo zaslúžený výsledok.  
Naši drobci Rebeka Adamcová, 

Sebastian Slovák, Lukáš Kozma a Matúš 

Kozma vybojovali perfektné 3. miesto a hneď 

z prvej súťaže odkráčali pyšne s medailami na 
krku. Všetkým nám urobili veľkú radosť  

a veľmi sa tešíme z dosiahnutého úspechu. 

      Alena Štefániková 



4                                                                                                           Novinky z dedinky 
 

Pocta sv. Floriánovi 
 

Svätý Florián sa narodil koncom 3. storočia na území dnešného Rakúska, žil za čias prenasledovania kresťanov 

počas vlády rímskeho cisára Diokleciána. Bol vojakom, zomrel mučeníckou smrťou vo vode. Sv. Florián sa zobrazuje 

ako rímsky vojak s prilbou na hlave, v ľavej ruke so zástavou a v pravej s nádobou na vodu, ktorou zalieva horiaci 
dom. Na jeho počesť sme mali svätú omšu, ktorá sa konala 8.5.2022 o 10:30 hod. v našom kostole. Svätú omšu nám 

celebroval Vdp. Mgr. Dobromil Zifčák, PhD. a zúčastnili sa jej  členovia Dobrovoľného hasičského zboru  Šúrovce 

ako aj iní veriaci.  Členovia sa zišli pred omšou pri Hasičskej zbrojnici, odkiaľ sme sa presunuli v sprievode  
a s hasičským práporom k soche sv. Floriána. Tam sme položili veniec na znak úcty a pamiatky na našich zosnulých 

členov a išli ďalej v sprievode do Kostola sv. Michala.  

Omša bola krásna a veľmi sme sa tešili tomu, že sme sa mohli konečne po dvoch rokoch opäť stretnúť a uctiť si 

tento krásny sviatok. 
      Mgr. Anna Adamcová 

 

KONALO SA RIADNE VALNÉ ZHROMAŽDENIE SPOLOČNOSTI TAVOS, A.S. 

Tento článok zaujme hlavne tých našich občanov, 

ktorí majú so spoločnosťou TAVOS, a.s., Priemyselná 
10, Piešťany uzatvorené zmluvy týkajúce sa kanalizácie. 

Dňa 28.06.2022 sa konalo v Piešťanoch Valné 

zhromaždenie tejto akciovej spoločnosti, pričom ja som 
sa zúčastnila tohto stretnutia ako akcionár.  

 Na stretnutí nám bolo predstavených niekoľko 

zmien, ktoré sa budú týkať aj našej obce a postupne ich 
rozpíšem.  

 Jednou z podstatných zmien je skutočnosť, že 

TAVOS, a to nielen v našej obci, ale aj v iných obciach 

fakturuje rôznym spôsobom. Niektorí majú fakturáciu za 
kanalizáciu na základe tzv. motohodín (teda meradla 

merajúceho priamo kanalizáciu), niektorí na základe 

stavu vodomeru a niektorí majú fakturáciu na základe 
smerných čísel, ktoré vydalo Ministerstvo životného 

prostredia, prostredníctvom svojej vyhlášky. Na základe 

tejto vyhlášky je určená, zrejme štatistickými 

prepočtami, ročná spotreba vody na 1 dospelú osobu na 
34 m3/ za rok. Vzhľadom k tomu, že TAVOS chce 

zosúladiť tieto rôzne druhy fakturácie do jedného druhu 

fakturácie, a to do spôsobu fakturácie v zmysle smerných 
čísel, teda tých 34 m3/rok/1 dospelá osoba, boli sme ako 

akcionári upozornení, že TAVOS bude zasielať svojim 

zákazníkom, teda občanom jednotlivých obcí, výpoveď  
z doterajších zmlúv s návrhom nových zmlúv, kde by 

mala byť už fakturácia jednotná.  

 Môžeme si položiť otázku, či je to spravodlivé alebo 

nie. Treba uviesť, že spoločnosť TAVOS je v našom 
okolí monopolom na trhu, teda svojim spôsobom jediná  

a tak sme ako obce skrátka postavené akoby „k múru“  

a k nejakej povinnosti automaticky uzatvoriť novú 
zmluvu so zmenou fakturácie.  

 Treba však uviesť aj ďalšiu skutočnosť, a to je tá, že 

ani platenie odpadových vôd na základe odpočtu 

vodomera nie je spravodlivé. Vysvetlím prečo: niektorí 
občania, a tiež nielen v našej  obci, obecnú vodu 

používajú na polievanie, čo je v zmysle právnych 

predpisov zakázané, ba dokonca, v niektorých obciach, aj 
v našom okolí, sa v ostatnom čase potýkajú s problémom 

nedostatku pitnej vody, až jej úplnou stratou, a tak sú im  

zo strany spoločnosti TAVOS privezené do obcí cisterny 
s pitnou vodou. Ale vráťme sa k fakturácii. Teda Vám do 

domácnosti pretečie z obecného vodovodu cez vodomer 

napr. 200 m3 vody za rok. Toto množstvo Vy miniete 
nasledovne – 150 m3 na pranie, umývanie – teda odtečie 

Vám toto množstvo aj do kanalizácie a zvyšných 50 m3 

použijete na bazén, resp. polievanie záhrady (hoci by sa 
to robiť nemalo, ale všetci vieme, že zakázané ovocie 

najviac chutí), teda toto množstvo do kanalizácie 

nepôjde. Obci zaplatíte za spotrebu vody za 200 m3, 
pretože Vám skrátka toľko pritieklo, ale do kanalizácie 

Vám odtečie len 150  m3, teda TAVOSu by ste mali 

zaplatiť len 150 m3 vody, lenže Vy zaplatíte 200 m3 

vody, pretože Vám Tavos fakturuje podľa stavu 
vodomera. Takže ani toto nie je spravodlivé.  

 K tzv. motohodinám sa vyjadrovať obšírne 

nebudem, pretože v našej obci ich je z celého množstva 
zazmluvnených domácností minimum a TAVOS 

neplánuje montovať svoje merače na kanalizačné 

prípojky, a to hlavne preto, pretože mu zákon dovoľuje 

fakturovať aj podľa smerných čísel, to je tých 34 m3/rok/ 
1 dospelá osoba. Takže, suma sumárum, z 3 možností 

fakturácie: 1. motohodiny (tie TAVOS montovať nechce 

a nikto ho k tomu ani nemôže donútiť), 2. stavu 
vodomera (nespravodlivé) a 3. smerných čísel, ostáva 

najspravodlivejšia možnosť 3. Tieto smerné čísla neboli 

vymyslené ani TAVOSom, ani jednotlivými starostami, 
ale vydalo ich svoju vyhláškou Ministerstvo životného 

prostredia SR. TAVOS sa bude nimi následne riadiť.  

 Na ostatnom rokovaní obecného zastupiteľstva som 

dostala od občana otázku, čo v prípade, ak s takými 
podmienkami TAVOSu súhlasiť nebudem, čo potom. 

Presne túto istú otázku som položila p. právnikovi na 

stretnutí ja. Odpoveď som dostala presne takú, akú som 
tlmočila aj občanovi na rokovaní obecného 

zastupiteľstva, a to je – TAVOS odpojí od kanalizácie. 

Na ďalšiu otázku, či je možné v tomto prípade 

vybudovať čističku odpadových vôd, som taktiež 
odpovedala, že to možné nie je, pretože naša obec má 

vybudované hlavné kanalizačné potrubie (aj keď nie v 

celej obci, ale má), a v takýchto prípadoch sa 
vybudovanie čističky odpadových vôd nepovoľuje. Tu 

treba tiež uviesť, že povolenie čističky odpadových vôd 

nevydáva obec, ale príslušný stavebný úrad v súčinnosti 
s príslušným odborom životného prostredia – to uvádzam  
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na margo toho, ak by niekto chcel obviniť obec, že 

nepovolila vybudovanie čističky odpadových vôd.  
 Takže záver k zmene fakturácie? Poviem úprimne – 

ostáva nám akceptovať smerné čísla vypočítané na 

základe nejakých štatistických údajov.  
 Druhá vec, ktorá bola na Valnom zhromaždení 

odprezentovaná, je ustanovenie §16a zákona č. 442/2002 

Z. z. o verejných vodovodoch a verených kanalizáciách  
a o zmene a doplnení zákona č. 276/2001 Z. z. o regulácii 

v sieťových odvetviach v znení neskorších predpisov, 

ktorý bol do tohto zákona zaradený s účinnosťou od 

01.01.2022, a podľa ktorého vlastník verejného vodovodu 
(v našom prípade obec) alebo verejnej kanalizácie  

(v našom prípade obec a TAVOS) je povinný vytvárať 

účelovú finančnú rezervu, ktorej prostriedky je povinný 
použiť na obnovu verejného vodovodu alebo verejnej 

kanalizácie podľa plánu obnovy verejného vodovodu 

alebo verejnej kanalizácie. Túto účelovú finančnú rezervu 

vytvára vlastník verejného vodovodu alebo verejnej 
kanalizácie ročne vo výške ročných odpisov, pričom je 

povinný použiť ju alebo jej časť na obnovu vereného 

vodovodu alebo verejnej kanalizácie podľa plánu obnovy 
do uplynutia 3 rokov odo dňa jej vytvorenia a ak ide  

v verejný vodovod alebo verejnú kanalizáciu 

skolaudovanú po 01. januári 2022, do 6. rokov odo dňa ich 
vytvorenia.  

 Takže toľko zo zákona a teraz ľudsky – ako občania 

platíme za vodu cca 1 euro za m3 vody (aby sa to lepšie 

počítalo). Máme cca 700 domácností s ročnou fakturáciou 
cca 80 000 eur/za obec – čo platíme ako obec 

dodávateľovi pitnej vody. Priemerná spotreba 

jednotlivých domácností – vychádzajúc z vyššie 
uvedených smerných čísel je 34 m3/rok/dospelá osoba. 

Máme cca 2300 občanov. Takže 2300 x 34 = 78 200 m3 

/rok na celú obec. A teraz 78 200 m3 (spotreba) x 1 euro 
(za m3) = 78 200 eur (zaplatia občania za svoju spotrebu). 

Ešte máme cintoríny, ktoré občanom nefakturujeme. 

Takže príjem od občanov máme cca 78 200 eur (za 

predpokladu, že zaplatia všetci), ale výdavky 
dodávateľovi vody máme cca 80 000 eur. Okrem toho sa 

robia opravy vodovodu, výmery vodomerov – takže 

výdavky ako obec máme väčšie ako príjem. A teda ešte  
k tomuto všetkému máme tvoriť rezervu, a to podľa 

novely zákona, ktorá bola znova schválená poslancami 

NR SR bez akejkoľvek diskusie so samosprávami, bez 

akejkoľvek diskusie k tomu, že obce to jednoducho 
nemajú z čoho tvoriť. Áno, môžeme ako obce zdvihnúť 

poplatky za vodu. Tu je však potrebné uviesť, že aj cena 

za vodu je regulovaná Úradom pre reguláciu sieťových 
odvetví a nemôžeme si ju stanoviť len tzv. „ brucha“.  

A toto je len voda.  

 Poďme ku kanalizácii. Ako som vyššie písala, tak 
obec je z časti vlastníkom kanalizačného potrubia a podľa 

tejto novely som povinná tvoriť finančnú rezervu aj na 

plán obnovy kanalizačného potrubia. Lenže mne, 

rozumejte obci, nepríde do príjmovej časti rozpočtu 
žiadna suma od občanov za kanalizáciu – všetko platíme 

TAVOSu. Takže im platíme za služby, ale vlastníkom 

som ja, ako obec, a ja som povinná tvoriť rezervu, hm.... 

 Moja otázka znela – z čoho ju mám tvoriť? Z iných 

príjmov, ktoré do obecného rozpočtu dostanem? 
Samozrejme, zákonnú povinnosť si plniť treba, len nám 

(samosprávam) nikto „zvrchu“ nepovedal ako to máme 

robiť. Pretože výdavky samospráv a aj našej obce, 
vplyvom markantného nárastu cien energií, neskutočne 

stúpli nahor a nebyť správneho hospodárenia na obci, by 

sme takýto nárast výdavkov vedeli zvládať len veľmi 
ťažko.  

 Treťou vecou, ku ktorej by som sa chcela vyjadriť, je 

ďalšia novela zákona, ktorá hovorí o tom, že v prípade, ak 

v obci bude právnická osoba budovať verejnú kanalizačnú 
sieť, teda hlavné kanalizačné potrubie, tak je povinná ho 

odovzdať do majetku subjektu verejnej správy, v našom 

prípade – obci. Táto novela platí od začiatku tohto roka. 
Našej obce sa to týka, pretože developer chce v časti 

Valtov Šúr vybudovať v blízkej dobe 35 rodinných domov 

a teda bude budovať aj kanalizáciu. Je zrejmé, že 

inžinierska sieť nemôže byť vo vlastníctve developera, ale 
nemôžem ju ani prevziať do majetku, keď sa k nej ako 

budúci vlastník ani nevyjadrujem v stavebnom konaní, 

teda nie je mi daná žiadna možnosť sa k nej vyjadriť (napr. 
za akých podmienok a ako a kde má byť vybudovaná), ale 

je mi daná povinnosť prevziať ju do majetku obce.  

A ďalšia vec, ktorá s týmto úzko súvisí, je 
skutočnosť, že obec nemôže prevádzkovať verejnú 

kanalizáciu, pretože na to nemá oprávnenie. Tak ako na 

prevádzku verejnej vodovodnej siete máme oprávnenú 

osobu s príslušnými licenciami, tak aj na prevádzku 
kanalizačnej siete by sme takého potrebovali. Sme však 

akcionármi TAVOSu, ktorý nám kanalizáciu prevádzkuje, 

tak, ľudsky povedané, nech si aj – developermi budovanú 
kanalizačnú sieť – vezme do majetku. Však tým občanom, 

ktorí budú tú kanalizačnú sieť využívať, pretože budú mať 

na ňu napojené svoje rodinné domy, bude predsa 
fakturovať TAVOS a nie obec, tak nech ten vytvára 

rezervu!  

 Po dlhšom vysvetľovaní v užšom kruhu 

predstaviteľov TAVOSu a vypočutí argumentov pre  
a proti som sa stretla s pochopením v tom zmysle, že 

TAVOS v tých obciach, kde je aspoň čiastočným 

vlastníkom kanalizácie (čo je aj naša obec), bude tieto 
novovytvorené kanalizačné siete brať automaticky do 

majetku. Mnoho obcí sa to netýka, pretože u nich 

nenastáva stavebný boom (a tie ani nevedeli, o čom ja 

hovorím), ale našej obce sa to týka a ja z pozície starostky 
tejto obce potrebujem mať upratané vzťahy. Zvyknem 

hovoriť – pravidlá hry sa nastavujú na začiatku hry a nie 

počas hry.... (to len na odľahčenie     ). Viete, keď sa 

zúčastňujem nejakých stretnutí a je tam diskusia, tak ja 
mám vždy otázky, niekoľko otázok a už som si 

niekoľkokrát vypočula – Bože, znova Gogolová     . Ale 

už som odbočila z rozpísanej témy.... 

 Štvrtou vecou, ktorá sa na Valnom zhromaždení 

prerokovávala je zvýšenie ceny za odvedenie a čistenie 

odpadovej vody verejnou kanalizáciu na 1,2458 eur/m3  

(v rokovaní bola aj cena vody,  ale našej  obce sa  uvedené 
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netýka, pretože našej obci neposkytuje vodu TAVOS, 

preto tu o nej písať ani nebudem). Ako som už uviedla, 
maximálnu cenu za dodávku vody verejným vodovodom 

a maximálnu cenu za odvedenie a čistenie odpadovej vody 

verejnou kanalizáciu určuje Úrad pre reguláciu sieťových 
odvetví, v skratke URSO, ktorý vydá rozhodnutie, od 

ktorého sa bude cena za odvedenie a čistenie odpadových 

vôd verejnou kanalizáciu odvíjať. 
 Skrátka záverom, aby som to zhrnula:  

1) TAVOS bude v priebehu nasledujúcich mesiacov 

kontaktovať občanov s novými podmienkami zmluvného 

vzťahu – zmena fakturácie,  
2) obec je povinná vytvárať finančnú rezervu na plán 

obnovy verejného vodovodu a verejnej kanalizácie – 

aspoň tej časti, ktorej je vlastníkom, resp. je tu možnosť 
odovzdať kanalizačnú sieť do majetku TAVOSu a nech si 

plní povinnosti on, hlavne keď občania platia TAVOSu  

a nie obci,  
3) novovybudované kanalizačné potrubie by mal 

automaticky prevziať do majetku TAVOS – preto píšem 

„by mal“, pretože uvedené je potrebné ešte doriešiť  
s právnym oddelením, 

4) TAVOS, po obdržaní Rozhodnutia z URSO, bude 

zrejme upravovať cenu za kanalizáciu a bude o uvedenom 
informovať svojich zákazníkov, teda aj našich občanov. 

 Verím, že som Vás týmito riadkami veľmi 

nezarmútila, ale považovala som za nevyhnutné Vás o tom 

informovať, a to či už na rokovaní obecného 
zastupiteľstva, ktoré sa konalo 29.06.2022, kde som  

o uvedenom aj informovala, ako aj na stránkach našich 

Noviniek k dedinky. 
Žaneta Gogolová

 
V OKTÓBRI SA BUDÚ KONAŤ KOMUNÁLNE VOĽBY 

 

 Vážení občania, touto cesto by som Vás chcela informovať, že v nastávajúcich komunálnych voľbách sa chcem 

znova uchádzať o Vašu priazeň, a to či už ako starostka našej obce, alebo poslanec obecného zastupiteľstva. Budem 
zbierať podpisy ako nezávislý kandidát na obidve funkcie (teda do žiadnej politickej strany nevstúpim a ani nebudem 

kandidovať s podporou akejkoľvek politickej strany, pretože si chcem zachovať svoju nezávislosť v rozhodovaní 

a nebyť odkázaná na „poslušnosť“ niekomu), a to z toho dôvodu, že naozaj mi úprimne záleží na rozvoji našej obce  

a chcela by som v tomto smere pokračovať, a to či už ako starostka obce (ak mi prejavíte dôveru vo voľbách), alebo 
ako poslanec obecného zastupiteľstva (ak mi dôveru vo voľbách ako súčasnej starostke neprejavíte a podporíte ma ako 

poslanca obecného zastupiteľstva). Môže sa však stať, že ma nepodporíte ani v jednej funkcii. Je to rozhodnutie občanov 

a každý, kto zastáva akúkoľvek verejnú funkciu, musí počítať aj s takouto možnosťou. 
 Zároveň by som Vás chcela informovať o tom, že som bola oslovená niektorými okolitými starostami, aby som 

zvážila „zabojovať“ o funkciu poslanca vyššieho územného celku, nakoľko v ten istý deň, a to 29. októbra 2022 si 

budeme voliť starostu, poslancov obecného zastupiteľstva, župana a poslancov vyššieho územného celku. Toto 
oslovenie kolegov som prijala koncom roka 2021, doteraz som o ňom rozhodovala, ako to ovplyvní moju rodinu, moju 

prácu, moje záľuby, mojich priateľov a známych a pod. Je potrebné uviesť, že starosta môže byť zároveň poslancom 

vyššieho územného celku a tiež poslanec obecného zastupiteľstva môže byť poslancom vyššieho územného celku. 

Napokon som sa minulý týždeň rozhodla (po zvážení všetkých „pre“ a „proti“), že zabojujem aj o funkciu poslanca 
vyššieho územného celku. Nebudem zneužívať tieto stránky na moju volebnú kampaň, to si budem riešiť samostatne, 

len Vám chcem vysvetliť moje dôvody kandidatúry na poslanca trnavského samosprávneho kraja. Ten dôvod je len 

jeden a je čisto jednoduchý – ako starostka tejto obce vidím, čo sa na nás „valí zvrchu“ – rozumejte, aké zákony sú 
schvaľované bez toho, aby so samosprávami niekto hovoril o ich negatívnych dopadoch a o nemožnosti ich plnenia na 

pôde samosprávy. Tých zákonov a noviel zákonov je veľmi veľa, ktoré sa nás bytostne dotýkajú. Ja sa pravidelne 

zúčastňujem všetkých rokovaní Združenia miest a obcí Slovenska, regionálneho združenie miest a obcí ZMO región JE 

Jaslovské Bohunice, kde pravidelne mávam diskusné príspevky, len čo z toho, keď nikto „zvrchu“, ktorí sú tam pozvaní 
(rozumejte ústavní činitelia), tam ani neprídu. Ťažko sa komunikuje, keď nie je s kým. Myslím si, že trnavský 

samosprávny kraj v nedostatočnej miere háji záujmy jednotlivých samospráv, ktoré v podstate združuje a ktoré ho 

vlastne tvoria a pokiaľ ja mám možnosť to nejako ovplyvniť, aby sa to zmenilo, aby nás bolo počuť a hlavne, aby sa  
s našimi požiadavkami aspoň niečo robilo, rada sa o to pokúsim. Žiadny iný dôvod za tým, prosím nehľadajte, pretože 

za tým žiadny ani nie je. Aj na túto pozíciu kandidujem ako nezávislý kandidát, teda budem zbierať podpisy aj na túto 

funkciu.  
 Určite Vás oslovia aj iní nezávislí kandidáti o svoju podporu na akúkoľvek funkciu (tých straníckych bude 

nominovať politická strana), ale chcela by som Vás požiadať, aby ste všetkým, ktorí o uvedené prejavia záujem a oslovia 

Vás s požiadavkou podpísať kandidátne listiny, vyjadrili aspoň podporu svojim podpisom, nech predložia do  

30. augusta 2022 kandidátne listiny zapisovateľke miestnej volebnej komisie. Aj tak sa napokon rozhoduje až  
29. októbra 2022 v tajnom hlasovaní o tom, koho občania zvolia a koho nie. Ale dajme si navzájom aspoň šancu sa 

tohto zúčastniť.  

 Viac sa k tejto téme na týchto stránkach vyjadrovať nebudem, chcela som len informovať Vás o svojej kandidatúre 
a požiadať o vyjadrenie podpory tým, ktorí Vás o to požiadajú. Áno, určite to budú aj protikandidáti, ale rozhoduje sa 

až koncom októbra. Ďakujem za pochopenie vo svojom mene, ako aj  ich mene. Možno trochu nezvyčajné, ale tak to 

skrátka cítim.... 

Žaneta Gogolová 
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NOVINKY V ZÁKLADNEJ ŠKOLE S MATERSKOU ŠKOLOU V ŠÚROVCIACH 
 

Posledné mesiace nám dali vydýchnuť od dištančného vzdelávania. Učili sme sa v škole, vedomosti sme ale žiakom 

odovzdávali aj mimo múrov tried a školy. Niekto by povedal, že s akciami sa vrece rozpadlo. Niektorí sú radi, že si deti 
mnoho toho zažijú, iní sú skeptickejší, radšej by ich videli v laviciach doháňať zameškané učivo. Ja to zvnútra školy 

vidím z dvoch hľadísk: 

❖ Úsmevy detí, keď sa v škole povie slovo akcia. Žiaci po dlhých mesiacoch bez sociálnych kontaktov, na ktoré boli 
kedysi zvyknutí, sa ako keby znova učili dýchať. Obdobie pandémie spôsobilo zmätok v našom duševnom 

prežívaní. Prirodzene sme nadstavení na to, že potrebujeme sa nasýtiť sociálneho kontaktu, znova nadviazať 

priateľstvá. Hovorí o tom aj hodnota, ktorú sme si pre tento školský rok zvolili ešte 
v septembri – spolupatričnosť. Je to pocit spojenia, solidarity. Cítiť sa byť začlenený, akceptovaný, mať pocit 

blízkosti. Pocit, že sme súčasťou niečoho väčšieho. Aby sme spolupatričnosť cítili, musíme cítiť aj jednotu a 

spoločný zmysel s členmi skupiny. 

O to sa pokúsili aj pani učiteľky so žiakmi v škole v prírode, či pani vychovávateľky s deťmi na prespačke v 
škole. Osobne sa teším aj kolekcii oblečenia, podľa ktorej hneď budú všetci vedieť, ku komu patríme  A učitelia 

si hodnotu spolupatričnosti osvojili aj pri obecnej súťaži vo varení gulášu. Keďže hodnota spolupatričnosti je veľmi 

dôležitá, musíme ju zámerne vytvárať a žiakom ponúkať.  
❖ Úlohou základnej školy je nielen odovzdávanie vedomostí žiakom, ale aj ponúknuť im možnosť pre nadobúdanie 

zručností, schopností, formovať ich charakter v hodnotách a postojoch. Darmo budú naspamäť vedieť, čo je dialóg, 

pokiaľ nebudú mať zážitok diskusie a schopnosť debaty, darmo budú vedieť o Maslowovej hierarchii potrieb, 

pokiaľ nebudú vedieť, ako svoje potreby v živote uspokojovať. Aby sme získali schopnosť prakticky použiť 
naučené vedomosti k splneniu úloh a k riešeniu problémov, musíme sa do týchto situácii dostať. Umelo ich vieme 

vytvoriť  na hodinách, prakticky sa s nimi stretávame na našich akciách, výletoch, exkurziách. Príkladom takejto 

internej zručnosti na škole bolo stretnutie sa s anglickým lektorom – native speakerom. Túžba dorozumieť sa bola 
silná, a preto sa žiaci často museli vynájsť a použiť aj reč tela (ruky, nohy), aby si porozumeli.  

Na Deň hasičov do školy zavítal Dobrovoľný hasičský zbor obce Šúrovce. Naživo si vyskúšať vybavenie, 

oblečenie hasiča je vždy viac, ako vidieť to na obrázku. Externých nadobúdaní zručností ponúkla škola žiakom 
viacero – od exkurzie do Trnavy či Šintavy, cez veľkonočnú výzdobu obce, programu pri príležitosti Dňa matiek 

či sprevádzanie budúcich prváčikov po priestoroch našej školy deviatakmi. Všetky akcie, výlety si vyžadujú 

praktickú realizáciu naučeného v škole. Tu sú vidieť výsledky našej práce. Tu si žiak precvičí, či dokáže pri besede 

neskákať do reči, či je odvážny položiť zmysluplnú otázku, či deviatak dokáže stráviť so šesťročnými deťmi 45 
minút a zaujať ho.  

Nadobúdanie zručností a budovanie hodnôt je v živote žiaka na základnej škole rovnako dôležité, ako 

získavanie vedomostí. Som rada, že naša škola sa príkladne stará o obe stránky rozvoja dieťaťa.  

Mgr. Alena Susková 
 

Akcie školy 
 

Exkurzia do Trnavy - dňa 7. apríla sa V. ročník vybral do Trnavy na exkurziu. Prvá zastávka bola  

v Knižnici Juraja Fándlyho, kde sme sa dozvedeli všetko, čo nás zaujímalo na besede s pani spisovateľkou Gabrielou 
Futovou. Pani knihovníčka nám predstavila oddelenie detskej literatúry a zoznámila nás  

s knižničným poriadkom. Druhá časť exkurzie bola zameraná na spoznávanie dejín Trnavy, jej pamiatok, uličiek, 

zaujímavostí. Žiaci vystúpili na Mestskú vežu, spoznali trnavské chrámy,  prezreli si kostnicu. Záver nášho dňa patril 
hľadaniu dobrej zmrzliny:) 

Exkurzia do Šintavy - 3. júna žiaci 6. B spoznávali Trnavský kraj. Navštívili obec Šintava. V obci si prezreli 

významné pamätníky, kostol i miestnu školu. Následne sa presunuli do priestorov obecného úradu, kde si pozreli 

Šintavskú izbu a expozíciu histórie vinárstva. Prehliadka deti veľmi zaujala, keďže ich expozíciou sprevádzal samotný 
predseda Vinárskeho a vinohradníckeho spolku. Dozvedeli sa rôzne zaujímavosti od histórie obce, odrody viniča až 

samotnú výrobu vína. Po prehliadke sme sa presunuli do Bobrovej dolinky a vychutnávali si atmosféru okolitej prírody.  

Škola v prírode - v dňoch 23.05. až 27.05.2022 sa žiaci 3. a  4. ročníka zúčastnili školy v prírode  
v zariadení Vesel na Donovaloch. Celý týždeň sa niesol v rozprávkovom duchu v rozprávkovej prírode. Deň sa začínal 

rozcvičkou, pokračoval absolvovaním rôznych krúžkov a remesiel, vyučovaním v prírode  

a večerným programom. Zažili diskotéku, Talentmániu, súťaž Tipovačku a napokon rozlúčkovú diskotéku spojenú s 

autogramiádou. Turisticky spoznávali blízke okolie, prešli sa okolo Habakukov, navštívili skanzen Vlkolínec. Pred 
večierkou  sme si každý deň prečítali rozprávku na dobrú noc. Hodnotil sa poriadok na izbách, ale i správanie počas 

celého dňa. Na záver bol každý žiak ocenený za odvahu i za svoje kladné vlastnosti, ktoré sme vyzdvihli. Školu v 

prírode sme ukončili výletom do Arboréta v Tesárskych Mlyňanoch.  
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Motýlia záhrada - Je nám cťou, že sme mohli na našej škole pozorovať vývoj motýľov. Trpezlivo sme čakali, 

kým sa húseničky zakuklia a stanú sa z nich farebné motýle. Motýle si pochutili na hruškách, pomarančoch a sladkej 

vode. Každú prestávku sme im robili spoločnosť a nakoniec nastal deň "D", kedy sme motýliky po 3. týždňoch vypustili 
do prírody. 

Deň Zeme - Tento rok sme na škole zamerali na odpady. Konali sa u nás na škole rôzne aktivity podporujúce 

ekologické správanie. V tento deň si žiaci 6.B pripravili pre žiakov 2. stupňa workshop s aktivitami na separovanie 
odpadu a súťaž určovania doby rozkladu predmetov v prírode. V jednotlivých triedach žiaci vyrábali výrobky  

z odpadov, venovali sa spotrebe surovín v hre triedni detektívi a pozreli si ekologický filmový dokument. Spoločnými 

silami sme si vyrobili náučnú tabuľu. Každá trieda presunula svoje aktivity i do areálu školy.  
O všetkých našich ďalších akciách sa dozviete na stránke našej školy www.surovce.edupage.org 

 

Súťaže 
 

Biblická olympiáda - dňa 22.3. 2022 sa uskutočnili na celom Slovensku dekanátne okresné kolá súťaže biblická 
olympiáda. Naši žiaci Palko Halán a Peter Trnka sa na olympiáde umiestnili na 3. mieste za našu príslušnú diecézu. 

Celoštátne kolo biologickej olympiády - 10. a 11. júna sa v Tatranskej Lomnici stretli víťazi krajských kôl 

biologickej olympiády v odbornostiach botanika, 
zoológia a geológia, aby si počas dvoch dní zmerali 

svoje sily v celoštátnom kole. V prvý deň absolvovali 

testy, poznávanie organizmov v slovenčine i latinčine, 

hodnotené boli aj ich herbáre a správy z mapovania. 
Podvečer v rámci programu boli na výlete na 

Gánovské travertíny a večer pozorovali netopiere. 

Druhý deň nasledovali ústne skúšky. Kým zasadala 
porota, súťažiaci navštívili Múzeum Tanapu  

a botanickú záhradu. Slávnostné vyhlásenie výsledkov 

nám spôsobilo obrovskú radosť, nakoľko  Kamilka 

Mlíchová v odbornosti botanika zvíťazila s počtom 
bodov 292 z možných 300 a stala sa tak 1. víťazkou 

celoštátneho kola predmetovej olympiády v histórii 

našej školy. Margaréta Mlíchová sa umiestnila na  
4. mieste krajského kola. 
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Matematická olympiáda - dňa 12.4. 2022 prebehlo okresné kolo matematickej olympiády. Lukáš Tománek zo 

6.B sa umiestnil na krásnom 2.mieste v kategórii Z6. V kategórii Z8 sa Martin Mikuš z 8. triedy umiestnil na 6.mieste. 
Mc Donald´s Cup futbal - dňa 29.3.2022 sa žiaci a žiačky 1.stupňa zúčastnili futbalového turnaju McDonald's 

Cup v Trnave. Skončili na krásnom 2. mieste. 

 
Súťaž vo varení gulášu         Deň hasičov 

Návšteva budúcich prvákov 

. 

 

 

 

 

 

Rybárske preteky družstiev 

základných škôl – Leopoldovský kapor 

 

 30. apríla sa 27 mladých zapálených 

rybárov zúčastnilo na pretekoch v lovení 
kaprov. Boli rozdelení v šiestich 

družstvách. Aktivita rýb bola natoľko 

dobrá, že prvé družstvo – zo Šúroviec – si 
pripísalo až 656 bodov, čo je vyše 500 

bodov pred druhým družstvom.  

Cenu za najväčší úlovok si odniesol 

Nikolaj Jurista, ktorý zdolal kapra 64 cm.  
Gratulujeme aj ostatným členom  

v družstve zo Šúroviec 
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ŽIVOT SENIOROV V ŠÚROVCIACH 
 

Šúrovčanka v Bučanoch 
 

5. júna sa spevácka skupina Šúrovčanka zúčastnila speváckej prehliadky v Bučanoch – „Putujeme za ľudovou 
piesňou.“ Strávili sme krásne nedeľné popoludnie pri známych aj neznámych ľudových piesňach. Prehliadku otvorili 

deti, zahrali, zaspievali. 

Potom už nastúpili jednotlivé súbory. Križovianka z Križovian, Seniorka z Brestovian, Ružindolé z Ružindola, 
Dolnoorešianka z Dolných Orešian, Šúrovčanka a domáci Bučančané. Každý súbor bol osobitý, aj my sme dostali 

pochvalu od starostu, že sme boli „iní“ ako ostatní. Nacvičili sme si nové piesne, ktoré ľudia nepoznali. Vystupovali 

sme v krojoch, hoci bolo 30 stupňov. Vydržali sme, ukázali sme pekné šúrovské kroje. Pevne verím, že na jeseň 
usporiadame spevácku prehliadku aj u nás.  
 

Šúrovskí seniori v Tatranskej Lomnici 

V nedeľu 12. júna 23. seniorov z našej organizácie 
JDS cestovalo vlakom do Tatranskej Lomnice. Bolo krásne 

počasie, cestovanie sa dalo zvládnuť. Tatry nás privítali 

chladnejším počasím. Ubytovaní sme boli v hoteli Sasanka. Ubytovali sme sa a išli sme si popozerať okolie. Mali sme 

čo obdivovať. Z okien sme mali krásny výhľad na ešte zasnežený Lomnický štít. V pondelok sme  absolvovali exkurziu 
do Levoče. Najskôr sme sa vyviezli na pútnické miesto – Mariánsku horu. Krásny výhľad na celú Levoču, kostol, nová 

Kalvária, bolo to perfektné. Pokračovali sme prehliadkou mesta a návštevou kostola sv. Pavla. V kostole nás 

sprievodkyňa oboznámila s jeho históriou. Je to jeden z najväčších kostolov na Slovensku.  V ďalšie dni  sme  boli  na  
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Hrebienku, Reinerovej chate, na Štrbskom plese, na Skalnatom plese, Lomnickom štíte. Program sme mali bohatý. Bolo 

veselo, nasmiali sme sa, na námestí v Levoči sme si pred radnicou zaspievali, nech ľudia vedia, že tu boli Šúrovčania. 
Navštívili sme aj krížovú cestu v Starom Smokovci v prírode. Jednotlivé výjavy z krížovej cesty sú dielom slovenských, 

českých a poľských umelcov. 

Myslím, že všetci účastníci zájazdu boli spokojní. Počasie nám prialo, nikomu sa nič nestalo. Je mi ľúto, že sa 
neprihlásilo seniorov viac. 

Mária Špačková 

 

Šikovné deti z našej dediny 
 

V tomto čísle Vám prinášame ďalšie šikovné deti, ktoré žijú medzi nami. 

Dnes to bude o tanci.  
 

Zina Eliášová, 11. rokov, žiačka 6. ročníka ZŠ Šúrovce 

 

Čomu sa venuješ?  

Venujem sa modernému tancu, niekto by povedal, že hip hop. Ale nie 

je to len o hip hope.  Striedame rôzne choreografie, od voľného štýlu po 
street dance, alebo funky.  

Ako dlho už tancuješ?  

Tancujem od svojich ôsmych rokov. Posledné dva roky už v skupine 
pre pokročilých.   

Skupina pokročilých? Čo presne to znamená? 

Do našej tanečnej školy chodia aj menšie deti, tie sú v prípravke, 

potom máme deti staršie a pokročilé a posledná skupina sú teenageri.  
Ako si sa k tancu dostala?  

Vždy ma bavilo tancovať, ale bol to len taký domáci tanec, ale raz sme 

nacvičili choreografiu v rámci vystúpenia ku Dňu matiek, a moju mamu 
oslovila pani družinárka, že by so mnou mala niečo robiť (smiech pozn. 

redakcie). Keďže 

sme sa už doma 
predtým o tom 

rozprávali, mama už bola dohodnutá s Johnym Mečochom  

z tanečnej školy, že ma zapíšu, lebo ma videl tancovať.  

Čo ťa najviac na ňom baví? 

Baví ma to, že sa môžem hýbať. Je to niečo, čo slovami 

neviete povedať, ale viete to vyjadriť tancom. Každú náladu 

alebo emóciu.  
Ako často trénuješ?  

2 x do týždňa, ale pokiaľ sa pripravujeme na vystúpenie, 

tak podľa potreby aj častejšie. Okrem toho aj doma. 

Aké úspechy si dosiahla?  

My nechodíme zatiaľ na súťaže, mávame súťaže v rámci 

tanečnej školy, lebo triedy sú aj v Hlohovci, Šali alebo  

v Trnave.  Ale ja a spolu so mnou ešte dve dievčatá z mojej 
skupiny sme boli v Teleráne na Markíze, rovnako sme 

účinkovali vo videoklipoch slovenských kapiel. Až neskôr  

v skupine teenager, kde prejdem od septembra, sa začnú aj 
súťaže. V rámci našich interných som jeden rok obhájila 

najlepšieho tanečníka. 

Ak by sa k vám chcel niekto pridať, je to možné? Čo ho 

čaká?  

Nájde nás v Seredi, ide o tanečnú školu Johnyho Mečocha 

Life is Perfectv. Čaká ho veľa pohybu, a tiež mávame aj 

„battle“ výzvy, tam treba mať odvahu a chuť vyhrať. 
 

V prípade záujmu, aby sme v Novinkách odprezentovali 

aj Vaše dieťa, napíšte mi na diana.b.eliasova@gmail.com.  

mailto:diana.b.eliasova@gmail.com
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Prvý ročník - Detské cyklopreteky  - Zeber bicyglo - né mobil 

V sobotu 25.júna 2022 sa konal v našej obci prvý ročník detských cykolopretekov. Aj som sa bála, že sa už 
nikomu nebude chcieť zašportovať si a zabaviť sa s deťmi, ale bola som milo prekvapená. Prišli rodičia, starí rodičia a 

prihlásilo sa vyše 60 detí. Bola som nadšená už len preto, že to bol prvý ročník. 

Prihlásiť sa mohli deti od 3 do15 rokov, ktoré súťažili v rôznych kategóriách podľa veku. Deti mohli súťažiť  na 
odrážadlách, kolobežkách, bicykloch s pomocnými kolieskami, či klasických bicykloch. No poviem vám, bola to 

zábava, aj sme sa veru všetci nasmiali.  

Všetci pretekári, ktorí prešli svoju trať a dokončili preteky, dostali v cieli zlatú medailu a kopu sladkosti. Dúfam, 

že rodičia sa nenahnevali a že pre tentokrát ten malý doping sladkostí nebol problém.   
ĎAKUJEME za všetky odmeny, dobroty a sladkosti od miestnych sponzorov: starostka obce  + Stanka + Miloš + 

Dominik + Dušan + Mirko. ĎAKUJEME!  

Súčasťou pretekov bol aj bohatý sprievodný program. Pripravené boli aj mnohé hry a súťaže pre deti a rodičov. 
Na podujatí sa zúčastnili spolu so šúrovskými hasičmi aj seredskí hasiči, ktorí sa priviezli na Tatre 815 6x6. Deti si 

mohli do tohto kolosu sadnúť a obzrieť si interiér vozidla. Prišli aj policajti OR PZ, ktorí pripravili pre deti rôzne 

aktivity. Posedieť si „len tak“ v policajnom aute alebo na motorke, vyskúšať si nepriestrelnú vestu, či skutočnú 
policajnú čiapku.  Poľovnícke združenie Váh pripravilo pre deti ukážky výcviku poľovného psa/ Ivan Jánoš,  imitácie 

hlasových prejavov zveri, výstava trofejí či vedomostný kvíz o prírode/ Daniel Moncman a Jozef Slovák.  Deti kreslili 

zvieratká, súťažili v behu 

vo vreci, a vyskúšali si aj 
drevené chodúle. Po ich 

splnení čakala na deti 

odmena /sladkosť. 
Deň plný aktivít bol 

ukončený nasýtením 

hladných brušiek. Pre 
malých i veľkých 

návštevníkov bol 

nachystaný poľovnícky 

guláš z diviačieho  
a srnčieho mäska a ako 

bolo vidieť, chutil 

vynikajúco, pretože 
zostalo iba pár porcií. 
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Všetci sme sa snažili osloviť srdiečka detí, ako aj rozdať nové vedomosti. Radosť z detskej tváre ale aj ich rodičov 

nám ukázala, že sa nám akcia podarila. Snažili sme sa ako sme najlepšie vedeli. Veľké ĎAKUJEM parí všetkým 
usporiadateľom tejto super akcie.  

Dúfam, že rodičia detí prežili deň plný športu, zábavy a spoločných chvíľ so svojou rodinou a priateľmi. 

ĎAKUJEME      Obecný úrad Šúrovce +  Lídia Bašová + Poľovnícke združenie Váh 

 

Nástrahy kúpania v bazénoch a jazierkach 
 

Aj s kúpaním v bazénoch súvisí celá paleta úrazov, od pošmyknutia sa na klzkom povrchu okolo bazéna, až po 

vyvrtnutý členok, úraz hlavy, zlomeninu hornej končatiny, topenie sa... 

Odporúčania, aby domáce bazény boli zabezpečené oplotením, lamelovými roletami, príp. alarmom, sú preto 
namieste. Aj záhradné jazierko či fontána, akokoľvek malé, môžu byť zradné. Nezabudnite preto na ohradenie, ktoré 

môže byť len prenosné a ak sa dieťa na dvore nehrá, jednoducho ho odložíte. Ani nafukovací bazén, naplnený vodou, 

nemá čo robiť na dvore, ak je tam dieťa samotné. Nezabudnite, malé dieťa sa môže utopiť už aj v 5 centimetrov hlbokej 

vode. 
Odporúčania deťom: 

• Nikdy nebuďte vo vode samy... Do vody môžete ísť len pod 

dohľadom rodiča alebo inej zodpovednej dospelej osoby.  

• Ak sa blíži dážď, búrka, silný vietor..., vodu opustite. 

• Plávanie v tečúcej vode (napr. v rieke) je nebezpečnejšie ako v 

stojatej vode (jazero). 

• Plávajte iba na vyhradených miestach, rešpektujte miesta, kde 
je zákaz kúpania. 

• Nehrajte sa a nenaháňajte v blízkosti vody. 

• Nevstupujte do vody rozhorúčení, vždy sa predtým postupne a 

dostatočne ochlaďte. 

• Do neznámej vody nikdy neskáčte, neviete, aká je hlboká, čo je na dne... 

• Ak vám do vody spadne lopta, pokúste sa ju vytiahnuť pomocou konára, alebo požiadajte staršiu osobu o jej 

vytiahnutie. Nevstupujte pre ňu do vody samy. 

• Nechoďte do vody, keď ste unavení alebo najedení. 

• Pre svoju bezpečnosť používajte pri plávaní ochranné pomôcky – vesty, rukávniky... 

• Pri plávaní v loďke, či na vodnom bicykli je vesta pre deti povinná! 
Zdroj: internet 
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ŠACHOVÝ KLUB  
 

V 4.lige sme v tabuľke skončili na peknom 2. mieste. Počas celej sezóny sme podávali stabilné výkony, pričom 

v hre vypomáhali aj naši juniori z 5.ligy. Mrzieť nás môže len zápas 5.kola proti Veľkému Mederu, v ktorom sme 
nedokázali pre povinnosti a chorobu hráčov nastúpiť v plnej zostave a neuhrali sme na šachovniciach žiadnu remízu či 

výhru. Napriek tomu, že sme samotnú ligu nevyhrali, dostali sme od organizátora súťaže ponuku postupu do 3.krajskej 

ligy. Dôvodom bolo, že prvé družstvo Hlohovec B účasť odmietlo pre zastúpenie jeho A tímu v súťaži. Pre nás je to 
veľká výzva a prestíž hrať v takej náročnej súťaži. Či však túto možnosť skutočne využijeme závisí od toho, či 

budeme mať dostatočný počet hráčov, keďže táto súťaž sa hrá až na ôsmich šachovniciach.  

V 5. lige naši juniori obsadili posledné 11.miesto, nepodarilo sa im vyhrať zápas, hoci viackrát k tomu mali 

blízko. Oproti minulej sezóne sa im však podarilo získať už aj body do tabuľky dvoma remízami proti skúseným 
hráčom z družstiev Modranka seniori a Cífer D. Celkovo v zápasoch bodovalo šesť našich hráčov z ôsmich. Všetkým 

patrí vďaka za bojovnosť, fair play hru  a odhodlanie v zápasoch.  
 

Konečná tabuľka 4. liga A22   2021/2022 

Por. Družstvo Z V R P Skóre Body 

1   Hlohovec B   8 6 1 1 25,5 19 

2   Šúrovce  8 4 1 3 20,0 13 

3   Dunajská Streda C 8 4 1 3 20,0 13 

4   Cífer C  8 4 0 4 21,0 12 

5   Modranka juniori 8 3 3 2 19,5 12 

6   Gabčíkovo B 8 2 4 2 19,0 10 

7   Veľký Meder  8 2 3 3 20,0 9 

8   Trnava B 8 2 1 5 17,5 7 

9   Špačince 8 1 2 5 17,5 5 

Z-zápasy, V-výhra, R-remíza, P-prehra 

 

Získané body jednotlivci 

 

Milec Gustáv 4body/6zápasov, Bukovský Milan 4b/7z, Lukačovič Miroslav 3,5b/5z, Kinceľ František 3bodu/6z, Karel 

Branislav 1,5b/4z, Richnák Michal 1b/1z, Horecký Peter 1b/1z, Meszaros Casey Ryan 1b/3z, Čmarada Juraj 0,5b/2z, 

Jablonický František 0,5b/1z. 
 

Konečná tabuľka 5. liga TT-HC-PN-DS  2021/2022 

Por. Družstvo Z V R P  Skóre   Body  

1   Topoľníky  10 10 0 0 42,5 30 

2   Piešťany D  10 6 0 4 31,5 18 

3   Vrbové C 10 6 0 4 26,0 18 

4   Modranka juniori B 10 5 2 3 24,5 17 

5   Hlohovec C 10 4 2 4 25,0 14 

6   Pečeňady  10 4 2 4 24,0 14 

7   Cífer D  10 4 1 5 24,0 13 

8   Dunajská Streda E 10 4 1 5 23,5 13 

9   Dunajská Streda D  10 3 1 6 20,5 10 

10   Modranka  seniori 10 3 1 6 20,5 10 

11   Šúrovce juniori   10 0 2 8  13,0  2 

Z-zápasy, V-výhra, R-remíza, P-prehra 

 

Získané body jednotlivci 

 

Görög Filip 3,5b/8z,  Richnák Marek 3b/7z, Karel Branislav 3b/8z, Mitas Daniel 2b/9z, Zavarský Pavol 1b/4z, 
Richnák Michal 0,5b/7z.        

 

Ing. Branislav Karel 

Výsledky kôl 

1. kolo Šúrovce-Dunajská Streda C  3,5 : 1,5  

2. kolo Šúrovce-Gabčíkovo B  2,5 : 2,5  

3.kolo Šúrovce-Trnava B 3,5 : 1,5  
4.kolo Modranka juniori-Šúrovce 3 : 2  

5.kolo Šúrovce-Veľký Meder 0 : 5 

6.kolo Cífer C-Šúrovce 1,5 : 3,5  
7.kolo voľno 

8.kolo Šúrovce-Špačince 3,5 : 1,5  

9.kolo Hlohovec B-Šúrovce 3,5 : 1,5  
 

 

Výsledky kôl 

1. kolo Šúrovce juniori-Modranka Seniori 2,5 : 2,5  

2. kolo Dunajská Streda D- Šúrovce juniori 4 : 1  
3. kolo Šúrovce juniori-Vrbové C 1,5 : 3,5  

4. kolo Cífer D- Šúrovce juniori 2,5 : 2,5  

5. kolo voľno 
6. kolo Šúrovce juniori-Modranka juniori B 2 : 3  

7. kolo Dunajská Streda E-Šúrovce juniori 3 : 2  

8. kolo Šúrovce juniori-Pečeňady 1 : 4  

9. kolo Hlohovec C- Šúrovce juniori 5 : 0  
10. kolo Šúrovce juniori-Topoľníky 0,5 : 4,5  

11. kolo Piešťany D- Šúrovce juniori 5 :0 
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BIODIVERZITNÝ ZÁHON – PROJEKT NAŠICH ZÁHRADKÁROV 

Nová materská škôlka v našej obci funguje a už je vytvorená aj prístupová cesta za kultúrnym domom, 

určená pre zásobovanie škôlky. Medzi touto cestou a betónovým múrom zostal priestor asi 2,7 m široký 

a 55 m dlhý. Pre skrášlenie tohto „hrbatého“ priestoru s kopami zeminy členovia Slovenského zväzu 

záhradkárov – Základná organizácia 16-78 Šúrovce (naši záhradkári) pripravili projekt, ktorého cieľom bolo 

vytvorenie biodiverzitného záhonu – záhon s rozmanitými druhmi rastlín. Vytvorenie tohto záhonu bolo 

realizované v dvoch etapách – v dvoch pracovných brigádach. 

Prvú pracovnú brigádu naši 

záhradkári zorganizovali na 13. apríla 

2022 (streda). Záhradkári najprv nakúpili 

35 priesad rastlín, záhradnícke substráty 

pre rôzne druhy rastlín, mykorhízne huby 

pre podporu rastu rastlín, betónové 

obrubníky a suchý betón. Na prevoz 

nakúpených vecí bolo využité nákladné 

auto obecného úradu. Najprv bolo 

potrebné upraviť terén. Pomocou techniky 

(UNC) bola odvezená prebytočná zemina 

z budúceho záhonu a nahrubo zarovnaný 

terén. Plochu potom ešte záhradkári 

vyrovnali ručne pomocou lopát a hrablí.  

Na ukončenie záhonu a na jeho oddelenie od susednej plochy, osadili záhradkári obrubníky pomocou 

suchého betónu. Aby boli rastliny rovnomerne zasadené, bol natiahnutý špagát a rozmerané miesta na ich 

sadenie. A potom už sa mohli začať kopať jamy a sadiť priesady. Priesady boli vyberané z kvetináčov, 

vkladané do vykopaných jám a prihrnuté zakúpeným substrátom, aby sa dobre zakorenili. Samozrejme, že 

všetky boli výdatne zaliate vodou. Spolu bolo posadených 40 priesad – 35 sme kúpili a 5 rastlín (2 červené 

ríbezle a 3 josty) daroval podpredseda SZZ ZO p. Alojz Šarvaic. Poradie priesad bolo zvolené tak, aby sa 

priaznivo ovplyvňovali - podobné druhy pri sebe, aby sa navzájom opeľovali.  

Všetky zasadené rastliny by mali v budúcnosti prinášať aj jedlé plody. Boli posadené rôzne druhy 

rastlín ako sú kľukva veľkoplodá, arónia čiernoplodá, drieň jedlý, rakytník rešetliakovitý, muchovník, 

asimina triloba, jahodový strom, 

čučoriedka, kustovnica čínska, figovník, 

zemolez kamčatský, čierna rýbezľa, egreš, 

lieska, červená rýbezľa a josta. Druhú 

pracovnú brigádu záhradkári zorganizovali 

na 28. apríla 2022 (štvrtok). Najprv 

dosypali ku každej rastline substrát 

s príslušným hnojivom podľa druhu 

rastlín. Aj keď fúkal vietor, podarilo sa im 

natiahnuť geotextíliu, v ktorej vystrihli 

otvory na rastliny. Geotextíliu zaťažili 

betónovými dlaždicami. Potom priviezlo 

nákladné auto kamenie – makadam. A 

začala  najťažšia  časť brigády  -  niekoľko  
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ton kamenia – rozvoziť – rozhrabať – zarovnať. Postupne sa záhon zapĺňal kamením. Asi o dve hodiny 

prišlo ďalšie nákladné auto s makadamom a zasa niekoľko ton kamenia – rozvoziť – rozhrabať – zarovnať. 

Bola to riadna „fuška“, ale na konci bol krásny výsledok – dokončený vysadený záhon upravený 

s makadamom.  

 Ako vyzerá záhon v súčasnosti? Na záhon bol už dodaný aj prvý domček pre hmyz, ktorý vyrobil p. 

Pavol Hruboň. V rámci záhradkárskeho projektu bola zakúpená aj hadica pre kvapkovú závlahu. Táto bola 

odovzdaná pracovníkom obecného úradu, ktorí ju majú napojiť na prívod vody a osadiť na záhon. Záhon už 

prináša prvé svoje plody – čierne ríbezle a egreše. 

 Naši záhradkári (SZZ ZO 16-78 Šúrovce) týmito brigádami zasa potvrdili, že im 

záleží na našej obci. Záhradkársku organizáciu tvoria ľudia, ktorí sa radi stretávajú, 

vymieňajú si svoje skúsenosti, pomáhajú obci a aj sebe navzájom. Ich súdržnosť bola 

neprehliadnuteľná aj na súťaži vo varení gulášu v našej obci, kde tvorili jeden veľký 

kolektív. Záhradkári radi privítajú medzi sebou aj nových členov. Záujemci sa môžu 

nezáväzne zúčastniť aj 

pravidelných stretnutí členov, aby 

videli ich činnosť a vyskúšali si 

výhody členstva. Základné 

informácie o SZZ ZO 16-78 

Šúrovce sa dozviete aj na web 

stránke obce, kde sú uvedené 

kontakty a aj prihláška za člena. 

 

Doc. Ing. Augustín Görög, PhD. 

predseda SZZ ZO 16-78 Šúrovce 

 


